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Deponikomiteen 
Møte 2/2020, 20. mai 2020, Kl 12.30 – 14.00 
Norsk Bergindustri, Microsoft Teams 
______________________________________________________________ 
Deltakere:   
Roar Sandøy, Sibelco Nordic AS (Komitèleder)  
Christian Rostock, Bergfald Miljørådgivere AS  
Arve Misund, COWI  
Mona Schanche, Nordic Mining ASA  
Sverre A. Høstmark, Norsk Industri  
Nancy Schreiner, Rana Gruber AS  
Ylva Wård, Sydvaranger   
Eirin Hansen, Sydvaranger   
Lars-Erik Sletner, Njål Hagen og Eli Tho Holen, Norsk Bergindustri 
 
Ikke tilstede: 
Trond Abelsen, Leonhard Nilsen & Sønner AS, Skaland Graphite AS  
Odd Hotvedt, Norsk Stein AS  
Kari Moen, Omya Hustadmarmor AS  
Ann Heidi Nilsen, Titania AS  
 
 

Referat 

Sak   Tema  Ansvar   

2020/2/1  
  

Referat fra forrige møte, 3. februar 2020  
Referatet ble godkjent uten kommentarer  

Roar/Alle
   

2020/2/2  
  

Oppdatering om internasjonal workshop om sjødeponi. 

Flyttet til 8. – 10. juni 2021. Vi tar opp igjen saken når det nærmere seg da det 

meste var på plass. Forsikrer oss om at alle foredragsholdere fremdeles stiller.   

Roar/Njå
l 
/Alle  

2020/2/3  
  

Status informasjonsmateriell fra NYKOS-prosjektet 
Arbeides med en rapport (oppsummering av NYKOS), ferdig til sommeren (på 

engelsk). 

Prosjektet er avsluttet og det vil nok ikke komme noe på norsk, kun engelsk. To 

rapporter på engelsk, oppsummeringsrapportene har stanset opp etter 

avslutning av prosjektet, det er viktig å få fullført denne. Roar skaffer til veie 

grunnlagsdokumenter slik at vi har det om vi ønsker å oversette til norsk på et 

senere tidspunkt.  

Ble stilt spørsmål om materiellet skal distribueres til rette instans i EU. 

Euromines bør også få dette, muligens også flere europeiske organisasjoner bør 

få dokumentene.  

  

Roar  

2020/2/4  Informasjon og kunnskapsløft om sjødeponi. Hva gjør vi fremover?  
Mulighet for forskningsprosjekt med Sintef for bruk av overskuddsmasser.  
Faktaarkene om sjødeponi er publisert på hjemmesiden til Norsk Bergindustri. 
https://www.norskbergindustri.no/Bergindustrie_og_det_moderne_samfunn/sj
odeponi/ Faktaarket ble oversendt komiteen på forhånd. Den informasjon vi har 
der kan vi evt bruke på å forsterke artikler i ulike medier fremover. Det vil også 
kjøres informasjonskampanjer om de ulike delbransjene og i tillegg sjødeponi. 

Roar/Lar
s-Erik  

https://www.norskbergindustri.no/Bergindustrie_og_det_moderne_samfunn/sjodeponi/
https://www.norskbergindustri.no/Bergindustrie_og_det_moderne_samfunn/sjodeponi/
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Det ble informert om prosjekter i nord om bruk av overskuddsmasser. Roar 
sender ut mer om dette til komiteen.  
Behov for et kunnskapsløft om sjødeponi, få innen forskningsmiljøet uttaler seg 
om sjødeponi. Ref artikkel i GEO365 
https://geo365.no/bergindustri/ekspertisen-glimrer-med-sitt-fravaer/  Kom frem 
at det er flere som mener det er uheldig for bransjen at ikke flere fagfolk uttaler 
seg, men det stilles spørsmålstegn ved hvem vi ønsker skal uttale seg. Kan det 
lages en handlingsplan for å få disse til uttale seg?  
Det må synliggjøres at bransjen jobber for å redusere overskuddsmasser og 
forsøker å benytte massene, men at de ofte ikke er ettertraktede .  
Clean Ocean har vært inne på alternativ bruk, men dette retter seg ikke direkte 
på overskuddsmasser.   
Det er viktig at kommunene setter av plass til masser som ikke skal benyttes 
umiddelbart, ref. prosjekt i Rogaland.  
  

2020/2/5 Feilinformasjon om sjødeponi skaper finansielle problemer 
Storebrand og andre finansmiljøer lar seg forlede av feilinformasjon om norsk 
praksis på sjødeponering. https://earthworks.org/ 
Avgjørelser tas på bakgrunn av informasjon som ikke er relevant, bl.a. ikke noe 
om de som er i dag, kun fremtidige prosjekter. Motstandere av sjødeponi klarer 
å spre informasjon bredt og på bakgrunn av dette har Storebrand trukket seg ut 
av fond som finansier selskaper som benytter sjødeponi.  
Sekretariatet tok kontakt med bærekraftsjef i Storebrand og ba om møte for å 
høre mer om kriteriene som legges til grunn, og hvem de har som rådgivere her. 
Risiko for at dette sprer seg til andre finansmiljøer. Møte fredag 29. mai med 
personen som har dette som ansvar i Storebrand.  
EUs rådgivere setter opp hvilke bransjer som det bør investeres i (Taxonomy), 
gruver er de negative til. Alle bransjer berøres av dette. Ikke kjent om UEPG 
jobber mot dette.  
Oslo Børs har en guideline for å rapportere på bærekraft, ikke noe om 
gruveindustri foreløpig.  
 

Roar 
/Mona 

2020/2/6  Euromines.  
Det ble rettet spørsmål om noen ønsker å engasjere seg i arbeidet i den 
europeiske gruveforeningens komiteer. Det kommer mye informasjon fra 
Euromines, til tider så mye at det er vanskelig å komme gjennom alt. 
Sverre deltar i en miljø- og en vannkomité i Euromines på vegne av den norske 
bergindustrien. Han har kontakt med våre kollegaer i Finland og Sverige og får 
han ikke noen indikasjon på at det er noe særnorske interesser på gang 
engasjerer han seg begrenset.  
Ble informert om tettere samarbeid med Svemin og Finnmin.  
Det er kontakt vedrørende wastegruppering i Europa og det jobbes mot 
Miljødirektoratet i forhold til bruk av slagg (egen biproduktforskrift).  

Njål 

2020/2/7 
  

Dialog med Fiskarlaget  
Det ble skissert to muligheter, enten direkte kontakt i forbindelse med Clean 
Ocean prosjektet eller at man avventer.  Enighet om å avvente.   

Roar  

2020/2/8  
  

Diskusjon om videre arbeidsoppgaver for deponikomiteen  
Det ble på forrige møte drøfte informasjon ut til politiske miljøer i Norge, Lars-
Erik jobber mye med dette.  

Alle  

https://geo365.no/bergindustri/ekspertisen-glimrer-med-sitt-fravaer/
https://eur03.safelinks.protection.outlook.com/?url=https%3A%2F%2Fearthworks.org%2F&data=02%7C01%7Cah%40norskbergindustri.no%7C842ce380e4fe4f224d8208d7f717bcc1%7C21be13a8b92f4a809cf317026d4a8118%7C0%7C0%7C637249553631743954&sdata=2Su4aM4CHJqFxaak1gqZmfOh%2BRqmBZYiCTSQNk3xwXk%3D&reserved=0
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Reduksjon i fiskebestanden i Oslofjorden knyttes opp mot muddermasser som er 
deponert i fjorden i forbindelse med utbygging i Oslo. Ønske om å stoppe denne 
teorien, men uviss hvilken rolle vi skal ha i dette. Forslag om å kontakte 
Miljødirektoratet, men de hadde en aktiv rolle i denne saken og ønsker kanskje 
ikke å uttale seg, men det kan tas kontakt.  
Forslag om å oversette NYKOS-brosjyren til norsk da vi har gått bredt ut med at 
dette prosjektet er viktig. Det bør være norsk for å forhindre misforståelser. Roar 
gjør som tidligere sagt under sak 3., å høre om vi kan få grunnmaterialene og 
tillatelse til å oversette.  
Dokumentasjon og informasjon kan nå deles i Teams-gruppen som er opprettet 
for Deponikomiteen. Dette er en lukket gruppe og kun medlemmene i komiteen 
har tilgang til det som deles her. Dokumenter som tidligere er delt på SharePoint 
overføres til Teams.  

2020/2/9  
  

Rundt bordet, status ulike prosjekter  
Ikke referatført 

Alle  

2020/2/1
0  
  

Eventuelt 
Njål Informerte om status TSM-arbeidet. To møter i ekspertgruppen er avviklet. 
Går gjennom én og én protokoll. I Referansegruppen er sju av elleve seter nå fylt 
opp. Sametinget ble forespurt om deltakelse i referansegruppen, men takket nei. 
Leder av gruppen er på plass. Denne gruppen vil ikke komme i gang før man 
fysisk kan møtes, 8. september er satt opp, men man må se an situasjonen. 
Software-løsningen skal det være møte igjen om til uken, men det ser ut som en 
leverandør har en god løsning.   
 
Møteplan: 
Neste møte 16. september 

Innspillsmøte 23. november  

Alle  

  
 


